
 

 

 

1. september 2023 

Budget 2024 

Høringssvar fra Bestyrelsen i Svebølle Børnehus. 

 

Høringssvar fra Svebølle børnehus – udarbejdet den 30. august 2023:  

Vi er glade for at Kalundborg kommune nu befinder sig i en gunstig økonomiske udvikling og 

at der er plads til at udnytte service- og anlægsrammen fuldt ud. Det giver os forhåbning om, 

at det vil komme dagtilbudsområdet til gode.  

Vi støtter direktionens forslag om buffer til driftsområder, der skal i nyt udbud, da rengøringen 

i Svebølle børnehus af både forældre og personale opleves som meget mangelfuld. Det 

påvirker sundhedstilstanden for både børn og voksne, når hygiejnen ikke er i orden  

Vi hæfter sig ved demografinotatet for dagtilbudsområdet, der viser store udsving mellem 

skoledistrikterne ift. børneantal de kommende år. Vi mener, at dette giver anledning til at 

kigge  nærmere på hvilke nye muligheder der kan tænkes ind i forhold at opfylde 

pasningsgarantien.  Her tænker vi f.eks. på oprettelsen af flere vuggestuepladser. 

Vi ser med stor bekymring på demografinotat fra Børn og Familie, der viser, at der ses flere og 

mere komplekse problemstillinger hos Børn og deres familier. Denne tendens oplever 

personalet også i Svebølle Børnehus.  Personalet og forældre oplever samtidig, at det kan 

være svært at få den nødvendige understøttelse fra relevante samarbejdspartnere, herunder 

rådgivere og medarbejdere fra PPR, hvilket er alfa og omega i arbejdet med børn i udsatte 

positioner. Når institutionen ikke tildeles den nødvendige hjælp og støtte til børn i udsatte 

positioner, får det indirekte betydning for alle børn i dagtilbuddet, da børnene er her, og 

personalet selvfølgelig bruger ekstra resurser på børnene. Det vil sige resurser som går fra alle 

børn. Derfor vækker administrationsprogrammet bekymring ift. om der også tiltænkes 

reduktion i disse funktioner, da dette kan have en negativ virkning ift. at skabe læringsmiljøer, 

der gør en positiv forskel for alle børn.   

 

 

 

 

 



Råderumskatalog 

Punkt 9. Fokus på udbud og indkøb  
 

Vi ser positivt på en 50/50 ordning ift. 

opnåede besparelse, men har en oplevelse af 

at Svebølle Børnehus i forvejen handler meget 

gennem indkøbsaftaler og online. Samtidig er 

det vigtigt, at kommunale indkøb også sker 

lokalt, særligt i et mindre lokalområder,  som 

Svebølle da det er med til at bevare de små 

lokale butikker.  
 

Punkt 12. Mindre energiforbrug 
 

Vuggestuer var sidste vinter undtaget fra 

reglen om 19 grader. Det var børnehaver ikke. 

Dette gav forringet lærings- og arbejdsmiljø 

for børn og pædagogisk personale. Der er 

meget aktivitet, der foregår på gulvet, når 

man er mellem 3-5 år og dermed er der også 

en forventning om, at personalet befinder sig 

på gulvet en del af tiden. 19 grader opleves 

ikke som en optimal temperatur ift. at skabe 

et godt læringsmiljø for helt små børn.  
 

 

 

Venlig Hilsen 

Forældrebestyrelsen i Svebølle Børnehus. 

 

 

 

 

 

 

 


